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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 21. januar 2019 har udvalget efter ønske fra Rosa Lund (EL) stillet mig 

følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål 99 

Vil ministeren redegøre for de beregninger, der ligger til grund for udsagnet i rege-

ringens sundhedsudspil fra januar 2019 om, at optaget på sygeplejerskeuddannel-

sen i 2019-2022 øges med i alt 2.000 sygeplejersker, herunder redegøre for, hvor 

mange nye pladser på sygeplejerskeuddannelserne, der vil komme i de enkelte år 

i perioden 2019-2022 og endelig redegøre for hvilket år forøgelsen på de 2000 

flere sygeplejersker ses i forhold til? 
 

Svar 

Regeringen vil gå i dialog med de relevante uddannelsesinstitutioner, KL og 

Danske Regioner om at øge optaget, herunder for at tilvejebringe det nødvendige 

antal praktikpladser. 

 

Afsættet for regeringens dialog med parterne vil være en ambition om at øge di-

mensioneringen på sygeplejerskeuddannelsen med minimum 150 pladser årligt 

frem til 2022 jf. tabel 1:   

 

Tabel 1: Optag på sygeplejerskeuddannelsen 
  2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Antal op-
tagne 

3.218 3.299 3.373 3.342 3.434 3.581 3.757 3.770 3.920 4.070 4.220 4.370 

Anm..:     Fra 2019 og frem er det antaget, at udviklingen i optaget følger udviklingen i dimensionerin-

gen på 150 årligt. 

 

Det betyder samlet, at der i perioden 2019-22 vil kunne optages omkring 2.000 

flere på sygeplejerskeuddannelsen end i perioden 2015-2018, jf. tabel 2.  

 

Tabel 2: Samlet optag 2015-2018 sammenlignet med 2019 - 2021 
Optag for perioden 2015-2018 14.542 

Forventet optag for perioden 2019-2022 16.580 

Forventet stigning i optag fra 2015-2018 til 2019-2022 Ca. 2.000 

Anm..:     Fra 2019 og frem er det antaget, at udviklingen i optaget følger udviklingen i dimensionerin-

gen på 150 årligt. 
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Med venlig hilsen 

 

 

Tommy Ahlers 

 

 


